
Pagina 1 din 3 

R O M Â N I A     Nr. 2398 din 20.04.2022 
   JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI  
         BUDACU DE JOS 
 

P R O C E S  -  V E R B A L 
Al şedinţei ordinare a  Consiliului local al comunei  

Budacu de Jos, din data de 31 martie 2022, ora 19:00 
 
 

 La această şedinţă ordinară, desfășurată la sediul Primăriei comunei Budacu de Jos 
– sala Căminului cultural, convocată de către Primarul comunei prin Dispoziţia nr.23 din 
25.03.2022, au fost convocaţi și au participat toți consilierii locali. 

Mai participă d-l Simionca Florin-Sandu – primar, d-l Vărărean Florin-Ioan –secretar 
general al comunei Budacu de Jos și doi cetățeni din localitatea Jelna. 

Se efectuează prezența și se constată că există cvorum. 
 Preşedinte de şedinţă este d-l consilier Gordon Ioan, care a fost ales preşedinte de 
şedinţe pentru o perioadă de 3 luni, respectiv pentru perioada ianuarie - martie 2022. 
 D-l  preşedinte de şedinţă, supune la vot ordinea de zi: 
 1.-Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului local al comunei 
Budacu de Jos din data de 24 februarie 2022; 
 2.-Proiect de hotărâre privind aprobarea amenajamentului pastoral pentru pajistile 
permanente aflate pe raza Comunei Budacu de Jos, județul Bistrița-Năsăud;  
 3.-Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare si funcționare 
al Consiliului local al comunei Budacu de Jos;  

4.-Proiect de hotărâre privind aprobarea exploatării și vânzării masei lemnoase din 
partida 2200147600810 SR Monariu 1.16, precum și pentru aprobarea pentru consum 
propriu; 

5.-Proiect de hotărâre privind aprobarea contului anual de execuţie a bugetului de 
venituri şi cheltuieli şi a situaţiei financiare a comunei Budacu de Jos pe anul 2021; 

6.-Proiect de hotărâre privind aprobarea Cererii de finanţare prin Programul naţional 
de investiţii "Anghel Saligny" şi a Devizului general al obiectivului de investiţie "Înființare 
rețea inteligentă de distribuție a gazelor naturale în comuna Budacu de Jos, localitățile 
Budacu de Jos, Buduș, Jelna, Monariu și Simionești, județul Bistrița-Năsăud";  

7.-Proiect de hotărâre privind desemnarea consilierilor locali din cadrul Consiliului 
local al comunei Budacu de Jos care vor face parte din Comisia de evaluare a 
performanțelor profesionale individuale ale Secretarului general al comunei Budacu de Jos; 
 8.-Proiect de hotărâre alegerea preşedintelui de şedinţe ale0 Consiliului local al 
comunei Budacu de Jos, pe o perioadă de trei luni, începând cu luna aprilie 2022; 
 9.-Diverse. 
  Ordinea de zi, cu modificarea solicitată de către d-l primar, este aprobată cu 
unanimitatea consilierilor prezenţi. 
 Se trece apoi la discutarea punctelor înscrise pe ordinea de zi:  

1.-Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului local al comunei 
Budacu de Jos din data de 24 februarie 2022; 

D-l președinte de ședință: Procesul-verbal al ședinței anterioare, transmis înainte de 
începerea ședinței d-lor consilieri, se supune la vot. 

Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 

2.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.2: Proiect de hotărâre privind 
aprobarea amenajamentului pastoral pentru pajistile permanente aflate pe raza Comunei 
Budacu de Jos, județul Bistrița-Năsăud.  
 D-l primar Simionca Florin-Sandu: amenajamentul pastoral se aprobă pe o perioadă 
de 10 ani. Este întocmit de către Primărie pentru toate suprafețele de pășune, inclusiv 
pentru cele deținute de către persoanele fizice. Nu s-a stabilit, deocamdată, modul de 
transmitere către cetățeni, gratuit sau contracost și valoarea eventualei taxe. 

D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: se va verifica dacă se curăță pășunea ? 
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D-l primar Simionca Florin-Sandu: se vor verifica suprafețele de pășune închiriate. 
D-l președinte de ședință Gordon Ioan: Întrebări dacă mai sunt? Atunci supun la vot. 
Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 

adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
 3.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.3, Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Regulamentului de organizare si funcționare al Consiliului local al comunei 
Budacu de Jos. 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: se propune aprobarea unui nou Regulament de 
organizare si funcționare al Consiliului local al comunei Budacu de Jos. 

D-l secretar general Vărărean Florin-Ioan: ca urmare a apariției Ordinului Ministrului 
dezvoltării și administrației publice, în cursul anului trecut, s-a stabilit un Regulament cadru, 
iar cel adoptat deja de Consiliul local Budacu de Jos, practic se reaprobă, cu modificările 
aduse de acest ordin, conform Proiectului transmis către d-nii consilieri. 

D-l președinte de ședință Gordon Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci supun la vot. 
Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 

adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
4.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.4, Proiect de hotărâre privind 

aprobarea exploatării și vânzării masei lemnoase din partida 2200147600810 SR Monariu 
1.16, precum și pentru aprobarea pentru consum propriu. 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: este o partidă mică, de 9,2 m.c., care se propuen a 
se vinde la un preț de 45 lei / m.c., către populație. De asemenea, se mai propune 
aprobare, pentru consumul propriu al U.A.T. Comuna Budacu de Jos, în calitate de 
proprietar al fondului forestier, în vederea încălzirii spațiilor și clădirilor deținute, cantitatea 
de 76,74 m.c., din partida 2000147600061 – Pr.Morii – 529, conform Proiectului transmis d-
lor consilieri. 

D-l consilier German Dănuț: mai sunt lemne de foc ? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: mai sunt la Monariu. 

 D-l președinte de ședință Gordon Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci supun la vot. 
Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 

adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
5.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.5, Proiect de hotărâre privind 

aprobarea contului anual de execuţie a bugetului de venituri şi cheltuieli şi a situaţiei 
financiare a comunei Budacu de Jos pe anul 2021. 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: se propune aprobarea contului anual de execuţie 
a bugetului de venituri şi cheltuieli şi a situaţiei financiare a comunei Budacu de Jos pe anul 
2021, conform materialelor transmise d-lor consilieri. 

D-l președinte de ședință Gordon Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci supun la vot. 
Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 

adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
6.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.6, Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Cererii de finanţare prin Programul naţional de investiţii "Anghel Saligny" şi a 
Devizului general al obiectivului de investiţie "Înființare rețea inteligentă de distribuție a 
gazelor naturale în comuna Budacu de Jos, localitățile Budacu de Jos, Buduș, Jelna, 
Monariu și Simionești, județul Bistrița-Năsăud" 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: s-a deschis sesiunea de depunere a cererilor de 
finanțare pentru rețele de alimentare cu gaze naturale, astfel că, după aprobarea acestui 
proiect, se va încărca pe platforma cererea. Acum se propune aprobarea Cererii și a 
devizului, conform proiectului transmis d-lor consilieri. 

D-l consilier Banyai Daniel: de unde se va aduce gazul ? 
D-l primar Simionca Florin-Sandu: din Crainimăt, zona Gomar Lux. Vom avea astfel, 

două Proiect depuse pe Programul Național de Investiții ”Anghel Saligny”: modernizarea 
drumurilor și distribuția de gaze naturale, însă nu știm dacă ambele vor primi finanțare. 

D-l consilier Banyai Daniel: ambele sunt prioritare. 
D-l președinte de ședință Gordon Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci supun la vot. 
Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 

adoptat cu unanimitatea de voturi a consilierilor prezenți. 
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7.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.7, Proiect de hotărâre privind 

desemnarea consilierilor locali din cadrul Consiliului local al comunei Budacu de Jos care 
vor face parte din Comisia de evaluare a performanțelor profesionale individuale ale 
Secretarului general al comunei Budacu de Jos. 

D-l primar Simionca Florin-Sandu: în vederea evaluării performanțelor profesionale 
individuale ale Secretarului general al comunei Budacu de Jos se va constitui o Comisie din 
care vor face parte și doi consilieri locali, propunând pe d-l Bolfă Alexandru și d-na Cimuca 
Anca-Violeta. 

Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: pentru alegerea celor două 
persoane va trebui procedat la vot secret, fiecare consilier local trebuind sa voteze pe 
buletiul de vot primit.  

D-l președinte de ședință Gordon Ioan: Întrebări dacă sunt? Atunci d-nii consilieri 
sunr rugați să-și exprime votul secret. 

Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 
adoptat, în unanimitate. 

8.-D-l președinte de ședință: trecem la punctul nr.8, Proiect de hotărâre alegerea 
preşedintelui de şedinţe ale Consiliului local al comunei Budacu de Jos, pe o perioadă de 
trei luni, începând cu luna aprilie 2022. 

Secretarul general al comunei Budacu de Jos, d-l Vărărean Florin-Ioan: întrucât 
mandatul de președinte de ședința al d-lui Gordon Ioan expiră la finalul acestei luni, se 
impune alegerea unui nou președinte de ședință. 

Este propus d-l consilier Marin Gheorghe-Ioan.  
D-l președinte de ședință Gordon Ioan: Alte propuneri dacă sunt? Atunci supun la 

vot. 
Secretarul general al comunei, d-l Vărărean Florin-Ioan: Proiectul de hotărâre a fost 

adoptat cu 12 voturi ”pentru”, d-l Marin Gheorghe-Ioan neparticipând la vot.    
9.-Diverse. 
D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: este oare spartă vreo conductă de apă la Budac, în 

zona Sălii de sport ? 
 D-l Primar Simionca Florin-Sandu: au fost anunțați cei de la Aquabis. 
 D-l consilier Banyai Daniel: ar mai trebui schimbate niște becuri la sistemul de 
iluminat public. Canalizarea va continua ? 
 D-l Primar Simionca Florin-Sandu: se vor schimba corpurile de iluminat defecte, iar 
canalizarea bineînțeles că va continua. 
 D-l consilier Strugari Nelu-Vasile: se mai știe ceva despre semnalizarea podețelor de 
pe drumul județean ? 
 D-l Primar Simionca Florin-Sandu: deocamdată nu s-a primit un răspuns oficial, însă 
va merge personal la Consiliul Județean. 
 Întrucât nu mai sunt puncte de pe ordinea de zi de discutat și nici un consilier nu mai 
dorește să ia cuvântul, d-l președinte de ședință, declară ședința închisă. 

Drept pentru care s-a redactat şi semnat prezentul proces-verbal. 
 
 
 
 

    PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                  CONTRASEMNEAZĂ 
          GORDON IOAN                        SECRETAR  GENERAL,  
               VĂRĂREAN FLORIN-IOAN 
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